

ບົດຂ່າວ

ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ເພີ່ມຂຶ້ນ 5,4% ຈາກຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ອັດຕາການຂະຫຍາຍຕົວຂອງການສົ່ງອອກທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ

ພາກພື້ນນີ້ຄວນປັບປຸງການເຊື່ອມໂຍງ, ຂະຫຍາຍຂະແໜງບໍລິການໃຫ້ຫຼາກຫຼາຍ, ແລະ ພັດທະນາແຮງງານທີ່ມີທັກສະ

ທີ່ **ມານິລາ, ປະເທດ ຝີລິບປິນ, 3 ພຶດສະພາ 2018** – ບົດລາຍງານສະບັບໃໝ່ຂອງຫ້ອງການຄົ້ນຄວ້າເສດຖະກິດມະຫາພາກອາຊຽນ+3 (AMRO) ສະບັບນີ້ໄດ້ກ່າວວ່າ: ການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດຖະກິດໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ແມ່ນມາຈາກສະພາບເສດຖະກິດຂອງສາກົນທີ່ເອື້ອອຳນວຍ ແລະ ຈາກຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ອັດຕາການຂະຫຍາຍຕົວຂອງການສົ່ງອອກທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ມີອັດຕາເງິນເຟີ້ທີ່ຄົງທີ່.

ດັ່ງທີ່ບົດລາຍງານພາກພື້ນປະຈຳປີຂອງ AMRO, ການຄາດຄະເນເສດຖະກິດພາກພື້ນອາຊຽນ+3 (AREO) ໄດ້ປະເມີນການຄາດຄະເນເສດຖະກິດ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງທາງດ້ານການເງິນຂອງພາກພື້ນ ເຊິ່ງລວມມີປະເທດສະມາຊິກຂອງອາຊຽນ ແລະ ສປ. ຈີນ, ຮົງກົງ, ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສ.ເກົາຫຼີ. ໃນບົດລາຍງານຂອງປີນີ້ ໄດ້ລວມປະເດັນສຶກສາພິເສດຫົວຂໍ້ທີ່ມີຊື່ວ່າ "ຄວາມຍືດຍຸ່ນ ແລະ ການເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດໃນໂລກທີ່ມີການປ່ຽນແປງ".

ທ່ານ ປອ. ໂຮ ອີ ຄໍ, ຫົວໜ້າເສດຖະສາດຂັ້ນສູງຂອງ AMRO ໄດ້ກ່າວວ່າ "ເນື່ອງຈາກວ່າຄວາມຕ້ອງການຂອງພາຍນອກເພີ່ມຂຶ້ນ, ຄາດຄະເນວ່າການຂະຫຍາຍຕົວໃນພາກພື້ນຈະແມ່ນ 5.4% ໃນປີ 2018 ແລະ 5.2% ໃນປີ 2019. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ໃນທັດສະນະທີ່ຕໍ່ກັບຄວາມສ່ຽງທີ່ເກີດຈາກສະພາບທາງດ້ານການເງິນໂລກທີ່ຮັດກຸມ ແລະ ການປົກປ້ອງການຄ້າ ແມ່ນສິ່ງທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ລະມັດລະວັງສຳລັບຜູ້ກຳນົດນະໂຍບາຍໃນການຈັດລຳດັບຄວາມສຳຄັນຂອງຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານການເງິນຕໍ່ເປົ້າໝາຍການເຕີບໂຕຂອງເສດຖະກິດ".

ເຖິງແມ່ນວ່າຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນປະເທດທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການຈາກພາຍນອກເພື່ອການສົ່ງອອກທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ, ແຕ່ພາກພື້ນນີ້ກໍລັງປະເຊີນກັບຄວາມສ່ຽງຈາກໄລຍະສັ້ນທັງສອງແບບຄື: ການປັບຕົວຂຶ້ນຂອງພາວະການເງິນໂລກທີ່ໄວຂຶ້ນກວ່າທີ່ຄາດການໄວ້ ອັນເນື່ອງມາຈາກການປັບອັດຕາດອກເບ້ຍຂຶ້ນຂອງທະນາຄານກາງສະຫະລັດ

ອາເມລິກາ ແລະ ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງຄວາມເຄັ່ງຕຶງທາງດ້ານການຄ້າທົ່ວໂລກ. ຖ້າຄວາມສ່ຽງເຫຼົ່ານີ້ເກີດຂຶ້ນ, ຈະເກີດມີຜົນກະທົບຈາກພາຍນອກຕໍ່ພາກພື້ນໂດຍການໄຫຼອອກຂອງເງິນທຶນ, ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການກູ້ຢືມສູງຂຶ້ນ ແລະ ການໄຫຼຂອງການລົງທຶນ ແລະ ການຄ້າຫຼຸດລົງ.

ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງຄວາມຕ້ອງການພາຍນອກ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ພາກພື້ນສາມາດສ້າງສິ່ງປ້ອງກັນຕໍ່ຜົນກະທົບຈາກພາຍນອກທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ. ປະຈຸບັນ ອັດຕາແລກປ່ຽນໃນພາກພື້ນແມ່ນມີຄວາມຍືດຍຸ່ນຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ໄດ້ມີບົດບາດສໍາຄັນຫຼາຍຂຶ້ນໃນການຮັບມືກັບບັນຫາຜົນກະທົບຈາກພາຍນອກ.

ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍຄວາມຍືດຍຸ່ນ, ຜູ້ກຳນົດນະໂຍບາຍຢູ່ໃນພາກພື້ນຄວນສືບຕໍ່ສ້າງຄວາມຍືດຍຸ່ນທາງດ້ານນະໂຍບາຍ, ໂດຍສະເພາະແມ່ນນະໂຍບາຍການເງິນ, ເພື່ອສ້າງສະພາບທາງດ້ານການເງິນໂລກທີ່ຮັດກຸມຂຶ້ນລ່ວງໜ້າ. ນະໂຍບາຍການເງິນອາດຈະມີບົດບາດຫຼາຍຂຶ້ນໃນການສະໜັບສະໜູນການຂະຫຍາຍຕົວ, ໃນຂະນະທີ່ນະໂຍບາຍປົກປ້ອງຄວາມສ່ຽງທາງດ້ານການເງິນສາມາດຊ່ວຍຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນໄດ້.

AREO 2018 ຍັງໄດ້ສຶກສາສະເພາະວ່າ ພາກພື້ນນີ້ສາມາດຮັກສາຄວາມຍືດຍຸ່ນ ແລະ ການຂະຫຍາຍຕົວ ໃນມູມມອງຂອງການປ່ຽນແປງຂັ້ນພື້ນຖານ ແລະ ທົ່ວໂລກໃນດ້ານເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ເຄືອຂ່າຍການຄ້າ ແລະ ການຜະລິດ. ແຮງຜັກດັນຂອງໂລກກຳລັງເຮັດໃຫ້ແຜນຍຸດທະສາດການເຕີບໂຕ "ການຜະລິດເພື່ອການສົ່ງອອກ" ຂອງພາກພື້ນ, ຊຶ່ງໄດ້ກະຕຸ້ນໃຫ້ມີຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ການພັດທະນາໃນຫຼາຍທິດສະວັດປີທີ່ຜ່ານມາ.

ເຕັກໂນໂລຊີໄດ້ຟື້ນຟູໃຫ້ເຫັນວ່າ ມັນເປັນດາບສອງຄືມ ເນື່ອງຈາກວ່າ ການຜະລິດໄດ້ມີການນຳໃຊ້ເງິນທຶນ ແລະ ແຮງງານທີ່ມີທັກສະຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ຫຼຸດໂອກາດໃນການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳທຽບໃສ່ໄລຍະຜ່ານມາ. ການປ່ຽນແປງໂຄງສ້າງລະບົບຕ່ອງໂສ້ມູນຄ່າທົ່ວໂລກຍັງເຮັດໃຫ້ບັນດາປະເທດສາມາດຜະລິດສິນຄ້າພາຍໃນປະເທດແທນການນຳເຂົ້າວັດຖຸດິບເຄິ່ງສຳເລັດຮູບ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ເຕັກໂນໂລຊີໄດ້ສະໜັບສະໜູນການຂະຫຍາຍຕົວຂອງຂະແໜງການບໍລິການ ທີ່ເປັນທ່າແຮງໃໝ່ຂອງການເຕີບໂຕ ແລະ ການຈ້າງງານ.

ເພື່ອແກ້ໄຂບັນດາສິ່ງທ້າທາຍເຫຼົ່ານີ້, ພາກພື້ນນີ້ຄວນເສີມຂະຫຍາຍການເຊື່ອມຕໍ່ລະຫວ່າງພາກພື້ນ ແລະ ການເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າໃນການພັດທະນາຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນພາກພື້ນ ແລະ ເພີ່ມທະວີຄວາມຍືດຍຸ່ນຂອງພາກພື້ນເພື່ອຕ້ານກັບຜົນກະທົບຈາກພາຍນອກເຊັ່ນ: ການປົກປ້ອງທາງດ້ານເສດຖະກິດ. ເສດຖະກິດຂອງແຕ່ລະປະເທດສະມາຊິກ ຄວນສ້າງຄວາມຍືດຍຸ່ນ ໂດຍການພັດທະນາທ່າແຮງຂອງການເຕີບໂຕໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ ຊຶ່ງລວມທັງຂະແໜງການບໍລິການທີ່ກຳລັງຂະຫຍາຍຕົວ.

ທ່ານ ປອ. ໂຮ ອີ ຄໍ ໄດ້ກ່າວວ່າ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດທີ່ອຸດົມສົມບູນ ແລະ ຄວາມຫຼາກຫຼາຍຂອງການພັດທະນາພາຍໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ແມ່ນແຫຼ່ງທີ່ມາຂອງຄວາມເຂັ້ມແຂງ. ພາກພື້ນຄວນພັດທະນາການເຊື່ອມໂຍງ

ໂດຍຜ່ານການລົງທຶນໃນພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ລວມທັງນະໂຍບາຍທີ່ອໍານວຍຄວາມສະດວກທາງດ້ານການຄ້າ, ປັບປຸງຂະແໜງບໍລິການໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ພັດທະນາແຮງງານໂດຍການພັດທະນາສົມມຸດຕິຖານທີ່ມີທັກສະ, ປັບປຸງນະໂຍບາຍການກວດຄົນເຂົ້າເມືອງ ແລະ ການສຶກສາ.

ກ່ຽວກັບ AMRO:

ຫ້ອງການຄົ້ນຄວ້າເສດຖະກິດມະຫາພາກອາຊຽນ +3 (AMRO) ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອປະກອບສ່ວນໃຫ້ແກ່ການຮັກສາຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ການເງິນຂອງພາກພື້ນອາຊຽນ+3, ຊຶ່ງລວມມີ 10 ປະເທດສະມາຄົມອາຊຽນ ແລະ ສປ.ຈີນ, ຮ່ອງກົງ (ສປ.ຈີນ), ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສ.ເກົາຫຼີ. ໃນຖານະທີ່ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ, AMRO ໄດ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນໂດຍການດໍາເນີນການຕິດຕາມລະບົບເສດຖະກິດ, ສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຈັດການທາງດ້ານການເງິນ, ການດໍາເນີນການຕາມຂໍ້ລິເລີ່ມຊຽງໃໝ່ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືຫຼາຍຝ່າຍ (CMIM) ແລະ ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການແກ່ປະເທດສະມາຊິກ.

ສໍາລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມກະລຸນາຕິດຕໍ່:

ນາງ ເຮືອງ ລານ ວູ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ປະຊາສໍາພັນ, AMRO

ອີເມວ: vu.lanhuong@amro-asia.org

ໂທລະສັບມືຖື: +65 88763598, ຫ້ອງການ: +65 63239885

ເວັບໄຊ: www.amro-asia.org

LinkedIn: <https://www.linkedin.com/company/amro-asia/>

ຄໍາສະຫງວນສິດ: ລາຍງານສະບັບພາສາລາວເບື້ອງຕົ້ນນີ້ ແປຈາກຕົ້ນສະບັບທີ່ເປັນພາສາອັງກິດ (<http://www.amro-asia.org/the-asean3-region-grows-at-5-4-supported-by-resilient-domestic-demand-and-stronger-export-growth>). ເຖິງແມ່ນວ່າຂໍ້ຄວາມຕ່າງໆໃນສະບັບແປຈະໄດ້ຮັບການກວດສອບຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງການແປແລ້ວ, ໃນກໍລະນີທີ່ມີຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງຕົ້ນສະບັບພາສາອັງກິດ ແລະ ສະບັບພາສາລາວ, ແມ່ນໃຫ້ອີງໃສ່ຕົ້ນສະບັບພາສາອັງກິດເປັນຫຼັກ.